Acta de la permanent del Consell de Ciutat del dia 27 de Gener del 2015 
 
              
 
 
 
 
COMISSIÓ PERMANENT 
 
Acta de la sessió del dia 24 de novembre del 2014 
 
Sota la presidència del Sr. Carles Agustí, Comissionat de Participació Ciutadana i 
Associacionisme, s’inicia la sessió a les 19:00 a la Sala Lluís Companys. 
 
Assistents   
Sr. Albert Claret, President del Consell de la Joventut, vicepresident primer del Consell de 
Ciutat; Sr. Alejandro Goñi, President de PIMEC-comerç i vicepresident segon del Consell 
de Ciutat; Sr. Enric Estrenjer, en representació de l’apartat de Persones d’Especial 
Rellevància Ciutadana;  Sr. Guillem Espriu en representació del Partit Socialista de 
Catalunya (PSC); Sra. Glòria Martin en representació del Grup Polític Municipal de PPC; Sr. 
Enric Canet, en representació de Casal dels Infants per l’acció social als barris; Sr. Miquel 
Nadal  en representació del Consell Assessor de la Gent Gran; Sr. Carlos Aledo en 
representació de l’apartat de Persones del Registre Ciutadà; Sr. Joaquim Mestre en 
representació del Grup d'Iniciativa per Catalunya Verds-Esquerra Unida i Alternativa (ICV- 
Euia); Sr. Emilio Ruiz, en representació de l’apartat de Persones del Registre Ciutadà; Sr. 
Albert Riera en representació de la Federació d’Associacions de Mares i Pares d’Alumnes 
de Catalunya (FAPAC) 
 
S’excusen 
Sr. Joaquim Forn, Primer Tinent d’Alcalde; Sra. Roser Vallhonesta, en representació del 
Consell Ciutadà d’Horta-Guinardó; Sra. Raquel Díaz, en representació del Consell Rector 
de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat (IMD); Sr. Marc Enrich en 
representació del Consell d’Associacions de Barcelona; Sra Elisenda Rius en representació 
de l’apartat de Persones d’Especial Rellevància Ciutadana; Sra Eulàlia Pernarnau  en 
representació del Secretariat d’entitats Sants, Hostrafrancs i la Bordeta;Sr. Jordi Gras, en 
representació del Consell Ciutadà de Sant Martí. 
 
 
Assistits per la Sra. Berta Clemente de la Secretària Tècnica del Consell de Ciutat 
1  
 
Acta de la permanent del Consell de Ciutat del dia 27 de Gener del 2015 
 
 
ORDRE DEL DIA 
1. Aprovació de l'acta anterior i repàs dels acords  
2. Grups de treball i activitat del Consell :valoració del plenari 
3. Aprovació del Dictamen de pressupost 
4. Temes d’actualitat : tema proposat per la FAPAC: infants en risc de pobresa i 
menjadors escolars. 
5. Torn de paraula 
 
1. Aprovació de l'acta anterior i repàs dels acords  
 
El Sr. Carles Agustí fa repàs dels acords. Explica que es va acordar demanar brevetat en les 
intervencions en el  plenari  de l’estat de la ciutat i intentar començar abans. 
Vol deixar constància que el plenari es va avançar una hora i va començar a les 18:00 i que 
des de la  Secretaria es  va demanar autolimitació en el torn de paraula, per tal de garantir 
major agilitat de la sessió. 
Afegeix que en relació a que moderés algú que no fos l’Alcalde, valora és molt complicat i 
que si l’objectiu era reduir el temps d’intervencions es va aconseguir. 
Finalitza explicant que el dictamen del Consell va ser aprovat i també es va elevar la 
declaració del turisme.  Respecte a les declaracions del Centre d’internament d’Estrangers 
( CIE) i del 9 de novembre, es va realitzar una permanent extraordinària el dia 6 de 
novembre i es va acordar elevar les dues declaracions. Respecte a la permanent del dia 6, 
justament pel seu caràcter extraordinari no es va fer acta. 
 
S’aprova l’acta de la passada permanent del dia 28 d’octubre del 2014 amb l’esmena del 
Regidor Sr. Oscar Ramírez d’ampliar la seva intervenció en el punt 1 en relació al tema del 
CIE, donat que tal i com estava recollit no reflexava el contingut de la seva intervenció. 
 
2. Grups de treball i activitat del Consell : valoració del plenari 
 
La Valoració general del Plenari és positiva. 
El Sr. Carles Agustí explica que l’acta del plenari no podrà estar pel plenari del dia 2, donat 
que és una acta elaborada per transcripció i és laboriosa. El Sr. Miquel Nadal pregunta si 
sempre s’ha de fer així,  valora que potser aquesta feina no és necessària. El Sr. Carles 
Agustí respon que tampoc són tants plenaris a l’any, el Sr. Albert Claret afegeix que donat 
el número de plenaris anuals és assumible i té sentit a efectes d’arxiu i renom del Consell. 
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3. Aprovació del Dictamen de pressupost 
 
El Sr. Carles Agustí  explica que el proper dia 2 de desembre es farà el Plenari del 
Pressupost, serà un plenari extraordinari només amb un punt  de l’ordre del dia, es 
presentarà el dictamen del Pressupost entorn a 4 eixos, 4 persones exposaran un breu 
resum de cada bloc temàtic.  
La Secretària explica que el dictamen és, en bona part, una continuació del que es va 
aprovar al plenari del 10 de novembre del 2014, en aquell primer dictamen el Consell 
definia l’estat de la ciutat i relacionava cada bloc temàtic amb unes prioritats 
pressupostàries. Un cop aprovat inicialment el pressupost, el grup de treball ha decidit 
valorar si, el que en el seu moment es va aportar com a prioritari a l’hora de fer el 
pressupost, es reflexa en la proposta de pressupost aprovada inicialment. Per fer 
aquesta feina s’ha comptat amb l’ajuda del departament de pressupost de 
l’ajuntament.  
El Sr. Joaquim Mestre exposa que el dia 2 de desembre tenen lloc diversos plenaris de 
ciutat i que en el cas del seu grup tant la Regidora Isabel Ribas com ell mateix tenen 
plenaris de districte als que no podem faltar, doncs n’exerceixen la Presidència de 
l’òrgan, vol fer constar la queixa 
El Sr. Guillem Espriu diu que és cert, però que molt sovint quan s’han de convocar 
plenaris dins d’un espai limitat de temps, el marge és mínim i, en aquest cas, estem 
davant d’un fet excepcional. 
El Sr. Carles Agustí diu que, certament, és un cas excepcional però que ell elevarà la 
queixa als Tinents d’Alcalde. 
S’aprova elevar el dictamen al plenari. 
El Sr. Carles Agustí recorda que l’endemà d’aquesta permanent, el dia 25 de 
novembre, tindrà lloc l’Audiència de Pressupostos. 
4. Temes d’actualitat : tema proposat per la FAPAC: infants en risc de pobresa i 
menjadors escolars. 
 
El Sr. Carles Agustí passa la paraula a l’Albert Riera que ha demanat la intervenció d’un 
punt de l’ordre del dia a la permanent. 
El Sr. Albert Riera  explica que, com a novetat, s’han concedit els  ajuts de menjador 
abans de començar el curs i això és una bona notícia, vol deixar constància que més 
del 60% dels alumnes tenen ajut de menjador i la majoria són de Barcelona, aquest fet 
demostra una problemàtica, també vol alertar sobre el fet de que certs instituts 
tanquen els menjadors i aquests alumnes no demanen ajut però són població infantil i 
juvenil que potser no té l’alimentació que fora més convenient. 
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El Sr. Enric Canet valora que els menjadors han d’estar a les escoles i no pas a les 
entitats socials, valora que el temps de dinar no és només menjar, és una estona 
educativa, socialitzadora i una eina fonamental de cohesió social. Explica que el 
Consell de Benestar Social ha elaborat un document que es presentarà demà en 
Plenari del Consell, creu que fora convenient que la permanent pogués tenir el 
document i valorar què vol fer. 
El Sr. Carles Agustí respon que està d’acord en enviar el document i valorar què fer, 
perquè és cert que no té sentit quan ja existeix un òrgan especialista en polítiques 
socials i un òrgan especialista en educació, duplicar la feina. 
 
6. Torn de paraula 
 
El Sr. Carles  Agustí explica que en aquest cas no estava a l’ordre del dia el punt de 
Comissió de Presidència, però igualment en aquests moments no està previst cap punt 
per la propera comissió . 
 
 
Sense cap tema més a tractar, la sessió finalitza a les 21:15 h  
 
Certifica, Berta Clemente Net, Secretària tècnica 
 
 
 
ACORDS 
 
 
ACORDS 
 
 Enviar el document del CMBS, per valorar com procedir. 
 Presentar una proposta de renovació el consell 
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